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VOORZITTER : de heer G. Car-
doen. 

— De interpellatie wordt gehouden 
om 14.12 uur. 

Interpellatie van de heer F. Dewin-
ter tot de heer T. Kelchtermans, 
Vlaamse minister van Openbare 
Werken, Ruimtelijke Ordening en 
Binnenlandse Aangelegenheden, 
over de bevrijdingsfeesten in sep-
tember 1994 te Antwerpen 

De voorzitter : Aan de orde is de in-
terpellatie van de heer Dewinter tot 
de heer Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruim-
telijke Ordening en Binnenlandse 
Aangelegenheden, over de bevrij-
dingsfeesten in september 1994 te 
Antwerpen. 

De heer Dewinter heeft het woord. 

De heer F. Dewinter : Mijnheer de 
voorzitter, mijn interpellatie was 
aanvankelijk gericht tot mevrouw 
Detiège, Vlaamse minister van Te-
werkstelling en Sociale Aangelegen-
heden. Door een speling van het lot 
ben ik terechtgekomen bij de minis-
ter bevoegd voor Binnenlandse Aan-
gelegenheden, wat toch nog niet zo 
slecht is, gelet op het onderwerp van 
deze interpellatie. 

Mijnheer de minister, u weet dat het 
Antwerpse stadsbestuur een feest-
programma heeft uitgewerkt onder 
het centrale motto "Van bevrijding 
naar vrijheid". 

In een brochure van de stad Antwer-
pen, uitgaande van het departement 
Financiën in het kader van de begro-
ting 1994, lees ik het volgende : "In 
1994 is het de bedoeling het hoofd-
thema van Antwerpen 1993 "Kan 
kunst de wereld redden ?" voort uit 
te diepen rond thema's zoals bevrij-
ding, vrijheid en democratie." 

Enkele concrete projecten rond Ant-
werpen Cultuurstad 1994 zijn : 
"Antwerpen, Bevrijde Stad" en 
"Vrijheid op de Schelde". De burge-
meester van de stad Antwerpen, 
Bob Cools, heeft reeds in november 
1993 in een nota met als titel : "Ant-
werpen Cultuurstad 1994" een op-
somming gegeven van de geplande 
activiteiten. Een maand voor de ge-
meenteraadsverkiezingen — ik on-
derstreep dit — wil de burgemeester 
van Antwerpen, onder het motto 
"Antwerpen, Bevrijde Stad" de be-
vrijding van 1944 herdenken, vooral 
met een internationale fregattenpa-
rade op de Schelde. Dat wordt dan 
een militaristische Eurosail. De Ant-
werpse gemeenteraad kon dan ook 
kennis nemen van de beslissing van 
de Vlaamse minister van Tewerkstel-
ling en Sociale Aangelegenheden, 
mevrouw Detiège, om voor dit alles 
30 gesubsidieerde contractuele werk-
nemers gedurende een jaar aan het 
werk te zetten. Het zal u dan ook 
niet verwonderen dat ik daarover 
een aantal concrete vragen heb. 

Ten eerste, welke criteria worden ge-
hanteerd om dergelijke contractuele 

werknemers voor dit project in te 
zetten ? 

Ten tweede, hoeveel contractuele 
werknemers zijn er op dit ogenblik 
al aan de slag voor de projecten in 
kwestie ? Is dit uniek ? Gebeurt dit 
alleen in het kader van de Antwerp-
se bevrijdingsfeesten of lopen er nog 
andere gelijkaardige projecten in 
Vlaanderen en zo ja, welke en welke 
criteria worden daar gehanteerd 
voor de toewijzing ? Welke specifie-
ke werkzaamheden zullen aan deze 
gesubsidieerde contractuele werkne-
mers worden toevertrouwd ? Wat is 
de kostprijs van dit project ? 

Welke instanties zullen specifieke 
opdrachten hebben voor deze werk-
nemers ? Is dat de Vlaamse Ge-
meenschap of de stad Antwerpen ? 
Zal de Vlaamse Gemeenschap toe-
zicht uitoefenen op de activiteiten 
van die 30 contractuele werknemers 
gedurende dat jaar ? Hebben de ge-
meenschapsministers en de Vlaamse 
regering, die daardoor hun mede-
werking verlenen aan dit stadspro-
ject, erop aangedrongen om in het 
kader van deze zogenaamde bevrij-
dingsfeesten alle facetten van de be-
vrijding aan bod te laten komen ? 
Zullen zij er bijvoorbeeld de aan-
dacht van het Antwerpse stadsbe-
stuur op vestigen dat ook de nasleep 
van de bevrijding aan bod moet 
komen, namelijk het repressiedos-
sier, dat toch ook een onderdeel — 
zij het dan een minder fraai onder-
deel — is van de bevrijding ? 
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Welke maatregelen zullen de ge-
meenschapsministers en de Vlaamse 
regering in het algemeen nemen om 
de feesten, die uiteindelijk plaats-
hebben een maand voor de gemeen-
te- en provincieraadsverkiezingen 
van oktober 1994 — dat is volgens 
mij toch geen louter toeval — niet te 
laten ontaarden in een politieke pro-
pagandaslag van de Antwerpse 
meerderheidspartijen ? 

Ik verwijs ter zake toch naar een 
aantal uitspraken en citaten en meer 
specifiek aan uitspraken van de Ant-
werpse burgemeester, de heer Cools, 
en van de culturele intendant van 
1993, de heer Antonis. Ik lees het 
volgende in het tijdschrift Uit van de 
VTB van december 1993 : "In 1994 
doen we aan bevrijdingsfeesten. Dat 
is een goed idee in een tijd van on-
verdraagzaamheid en verkiezingen 
volgend jaar." Ik ben het ermee eens 
dat dit wel degelijk een goed idee is 
in het kader van de verkiezingen. Ik 
vraag mij alleen af waarom de 
Vlaamse regering absoluut haar me-
dewerking moet verlenen aan een 
project dat steeds meer begint te lij-
ken op een publiciteitsstunt van de 
Antwerpse meerderheidspartijen. Ik 
weet wel dat u, mijnheer de minister, 
en mevrouw Detiège deel uitmaken 
van twee partijen die ook in Antwer-
pen aan het bewind zijn, maar ik ben 
toch van mening dat dit niet zomaar 
kan. Er moeten voldoende garanties 
zijn om de feestelijkheden, een 
maand voor de verkiezingen, niet te 
laten ontaarden in een partijpolitie-
ke propagandaslag voor dezelfde 
meerderheidspartijen en tot meerde-
re eer en glorie van burgemeester 
Cools en van het Antwerpse sche-
pencollege. Daarbij worden ze ge-
steund door 30 gesubsidieerde con-
tractuelen, ter beschikking gesteld 
door de Vlaamse overheid. 

Om te eindigen heb ik nog een aan-
tal concrete vragen. 

Welke waarborgen kunt u, mijnheer 
de minister, of de Vlaamse regering 
geven opdat de gesubsidieerde con- 

tractuele werknemers hun volledige 
onafhankelijkheid zullen kunnen be-
waren indien mocht blijken dat er 
een vermenging komt tussen ener-
zijds die bevrijdingsfeesten, een 
maand voor de verkiezingen, en an-
derzijds de verkiezingscampagne als 
dusdanig ? 

Mijn laatste vraag is een intentionele 
vraag. Welke maatregelen zult u 
eventueel nemen indien een dergelij-
ke vermenging zich toch zou voor-
doen ? 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer 
de voorzitter, het verwondert mij dat 
de heer Dewinter zijn interpellatie 
tot mij richt, gezien de vragen die hij 
bij zijn interpellatieverzoek heeft ge-
voegd. Zijn eerste vraag omvat ver-
schillende onderdelen, onder meer 
met betrekking tot de 30 gesubsi-
dieerde contractuelen. De beslissing 
tot het aanwerven van deze tijdelijke 
personeelsleden valt onder de ver-
antwoordelijkheid van minister De-
tiège. De heer Dewinter stelt speci-
fieke vragen aangaande de aanwer-
vingscriteria, de specifieke werkom-
standigheden, de kostprijs en de ver-
antwoordelijkheid. Ik kan deze vra-
gen niet beantwoorden omdat deze 
materie niet tot mijn bevoegdheid 
behoort. Mijnheer Dewinter, deze 
vragen komen niet voor in de syn-
these die u vooraf bij de Vlaamse 
Raad hebt ingediend. Ik zal mij dus 
beperken tot uw twee volgende vra-
gen, die inderdaad te maken hebben 
met binnenlandse aangelegenheden, 
en verwijs u voor het antwoord op 
de eerste vragen naar minister De-
tiège. 

Mevrouw Detiège heeft mij nochtans 
een korte nota overhandigd, die ver-
meldt dat het contingent gesubsi-
dieerde contractuelen van 1 januari 
1994 tot 31 december 1994 werd ver-
hoogd met 30 voltijdse equivalente 
betrekkingen met een jaarlijkse 
maximumpremie van 440 000 frank. 
Deze gesubsidieerde contractuelen 
kunnen enkel worden ingezet voor 

de technische en administratieve on-
dersteuning van culturele activiteiten 
in het kader van Antwerpen Cul-
tuurstad 1994 Deze overeenkomst 
is eind 1993 tot stand gekomen 
onder het conventienummer 1304. 

De 30 bijkomende gesubsidieerde 
contractuelen werden dus niet uit-
sluitend aangeworven voor de zoge-
naamde bevrijdingsfeesten van sep-
tember 1994, maar in het kader van 
de activiteiten rond Antwerpen Cul-
tuurstad 1994. 

U vraagt mij wie er verantwoordelijk 
is voor de inhoud van de bevrijdings-
feesten. Iedereen die vertrouwd is 
met gemeente of stad en met de ge-
voeligheden die ter zake binnen de 
eigen instellingen heersen, zal van-
zelfsprekend begrijpen dat de stad 
Antwerpen in eerste instantie zelf 
verantwoordelijk is voor het opstel-
len van een passend programma met 
betrekking tot de bevrijdingsfeesten. 
Het is geenszins de bedoeling dat de 
minister van Binnenlandse Aangele-
genheden rechtstreeks tussenkomt in 
de samenstelling van dit programma. 
Er werd wel een kader aangereikt, 
maar de stad kan autonoom beslis-
sen op welke wijze dit kader zal wor-
den ingevuld. 

Het stadsbestuur heeft mij meege-
deeld dat het programma voor "Ant-
werpen Bevrijde Stad" nog niet de-
finitief werd vastgesteld. Er werd 
mij echter verzekerd dat men in eer-
ste instantie de feestelijke herden-
king van de bevrijding in september 
1944 voor ogen heeft, en niet zozeer 
de herdenking van de pijnlijke ge-
beurtenissen die gepaard gingen met 
de repressie. 

De allusie dat de bevrijdingsfeesten 
zouden kunnen ontaarden in een po-
litieke propagandaslag voor de 
meerderheidspartijen, kan tot nu toe 
niet worden onderbouwd. Ik geef 
toe dat deze hypothese mag worden 
geuit. Een partijpolitieke benadering 
van dergelijke bevrijdingsfeesten zou 
echter eerder negatieve effecten 
kunnen meebrengen voor de initia-
tiefnemers in plaats van positieve. 
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Kelchtermans 

De mensen zijn vandaag immers vol-
doende geïnformeerd om te kunnen 
oordelen over reële dan wel over 
schijndoelstellingen van een dergelij-
ke manifestatie. 

De geallieerden, die de stad Antwer-
pen vijftig jaar geleden in de maand 
september bevrijdden, lieten zich on-
getwijfeld minder leiden door poli-
tieke overwegingen met het oog op 
de mogelijke opportuniteit in de toe-
komst, maar wel door strategisch-
technische overwegingen. Het meest 
volledige antwoord ligt wellicht in 
het verleden. 

Het organiseren van de bevrijdings-
feesten één maand voor de gemeen-
teraadsverkiezingen is dan ook lou-
ter een kwestie van chronologie, van 

toevalligheid, maar niet van politie-
ke propaganda. 

Wat de politieke onafhankelijkheid 
van de gesco's betreft, heeft de ge-
meenteraad het recht om toezicht uit 
te oefenen en eventuele bezwaren 
kenbaar te maken. In het kader van 
de toezichthoudende opdracht van 
de Vlaamse regering zal dan ook op 
een passende wijze worden ingegre-
pen. 

De voorzitter : De heer Dewinter 
heeft het woord. 

De heer F. Dewinter : Mijnheer de 
voorzitter, ik dank de minister voor 
zijn antwoord. Ik begrijp dat het 
antwoord onvolledig is, gezien de 
bevoegdheidsverdeling binnen de 
Vlaamse regering. Ik zal mij dan 
ook schriftelijk tot minister Detiège 

wenden om haar een aantal bijko-
mende vragen te stellen. 

Deze interpellatie moge een schot 
voor de boeg zijn. Wij zullen zeer 
nauwlettend toekijken op de activi-
teiten van de gesubsidieerde contrac-
tuelen in Antwerpen en zullen er 
even nauwlettend op toezien dat de 
bevrijdingsfeesten in hun geheel niet 
ontaarden in een politieke propa-
gandaslag. Mocht dit wel het geval 
zijn, dan zullen wij over enkele 
maanden uiteraard opnieuw van ons 
laten horen. 

— Het incident wordt gesloten  om 
14.30 uur. 
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